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ACTA - CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL D'ABASTOS

ASSISTENTS

PRESIDENT

Sr. José Marí Olano 

VICEPRESIDENT

Sr. Juan Carlos Caballero Montañés.

Grup Popular: 

Titulars:

-Sr. José María Martí Molins

-Sra. Adela García Bernal

Suplent

María del Montesanto Lizano Miguel 

-Sra. 

Grup Compromís:

Titular:

-Sr. Andreu Soler i Salvador

Suplent

-Sr. José Martí Maicas
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Grupo Socialista: 

Suplent

-Sr. Javier García Rodríguez

Grupo Vox: 

Titular:

-Sr. Ignacio Genovés Artal

SECRETARIA

Desiré Albors Bru

A la ciutat de València, a les 19,30 hores del dia de la data, es reuneixen, degudament i
prèvia convocatòria, de mode presencial i telemàtic, els membres del Consell que es detallen  dalt
, comptant la presència de la regidora del grup Socialista, Sra. María Pérez Herrero,  la regidora
del grup Compromís, Sra Gloria Tello Company, el regidor del grup VOX, Sr. José Gosalbez
Payá representants d'associacions veïnals, altres entitats i particulars, per a tractar els assumptes
de l'ordre del dia.

En la ciudad de València, a las 19,30 horas del día de la fecha, se reúnen, debidamente y
previa convocatoria, de modo presencial y telemático, los miembros del Consejo que se detallan
arriba , contando la presencia de la regidora del grupo Socialista, Sra. María Pérez Herrero, la
regidora del grupo Compromís, Gloria Tello Company, el regidor del Grup VOX, Sr. José
Gosalbez Payá, representantes de asociaciones vecinales, otras entidades y particulares, para
tratar los asuntos del orden del día.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Lectura i aprovació de l'acta de la sessió anterior, si és el cas.
Lectura y aprobación del acta de la sesión anterior, en su caso.

Previ a l'inici del Consell , el President trasllada el condol, en el seu nom i el del Consell
d'Abastos, per la defunció de la Sra Julia Salvador i Lafuente, mare del Portaveu del grup
Compromís

A continuació se cedeix la paraula per la Presidència al Sr. Andreu Soler i Salvador, fill de
l'homenatjada, que diu unes lletres en la seua memòria, atenent la seua desinteressada
participació en les activitats realitzades per aquesta Junta Municipal, com a jurat de pesebres i
concurs literari.

Andreu Soler i Salvador: "Com ja sabeu, ma   mare va morir el passat 16 d'agost, en
accident de trànsit, havia col·laborat en la Junta com a jurat del concurs de pesebres i del concurs
literari, en diverses ocasions.

Era veïna d'ací, ara vivia en La Roqueta, però, anteriorment, ella i tota la seua família,
s'havien criat ací, en Ángel Guimerá.

Moltes gràcies a tots per les condolences i l'homenatge , hauria preferit no haver hagut de
fer aquest homenatge i que seguira entre nosaltres, però no és possible, així que, moltes gràcies a
tots."

 

Es dona per llegida l'acta i s'aprova per unanimitat.

 

Previo al inicio del Consejo, el Presidente traslada el pésame, en su nombre y el del
Consejo d'Abastos, por el fallecimiento de la Sra Julia Salvador i Lafuente,  madre del Portavoz
del grup Compromís.

A continuación se cede la palabra por la Presidència al Sr. Andreu Soler i Salvador, hijo
de la homenajeada, que dice unas letras en su memoria, atendiendo a su desinteresada
participación en las actividades realizadas por esta Junta Municipal, como jurado de belenes y
concurso literario.

Andreu Soler i Salvador: "Como ya sabéis, mi madre falleció el pasado 16 de agosto, en
accidente de tráfico, había colaborado en la Junta como jurado del concurso de  belenes y del
concurso literario, en diversas ocasiones.

Era vecina de aquí, ahora vivía en La Roqueta, pero, anteriormente, ella y toda su familia,
se habían criado aquí, en Ángel Guimerá.
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Muchas gracias a todos por las condolencias y el homenaje, hubiera preferido no haber
tenido que hacer este homenaje y que siguiera entre nosotros, pero no es posible, así que,
muchas gracias a todos."

Presidencia:"Entramos ya con vuestro permiso en el orden del día. El primer punto es la
lectura de aprobación del acta de la sesión anterior. Eh Hay alguna intervención del acta de la
sesión anterior? Alguna rectificación? Ha sido repartida. Se da por aprobada."

Se da por leída el acta y se aprueba por unanimidad.

2 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
Propostes dels grups de treball: Nomenament del Jurat del concurs de pesebres.
Propuestas de los grupos de trabajo:Nombramiento del Jurado del concurso de belenes.

Presidència:"El segundo punto es la propuesta de los grupos de trabajo: nombramiento del
jurado del concurso de belenes. Los grupos de trabajo la conocen? La conocen los grupos, no?
No hace falta que se la lea, porque me trasmiten que la propuesta es por unanimidad."

Andreu Soler i Salvador, portavoz grup Compromís: "estava preguntant si és possible votar
els punts de mode independent".

President: " Sí claro,tenía entendido que era por unanimidad, pero no hay ningún
problema."

Pel President es dona lectura a les propostes:

"Alicia Garzó Sánchez, colaboradora de la Asociación de Belenistas de la CV, y Semana
Santa Marinera.

Manuel Camarasa Navalón, miembro de la Asociación de Belenistas de la Comunidad
Valenciana y patrón de la Fundación del Ateneo Mercantil.

Gonzalo Mateu Carbonell, Presidente Asociacion Belenistas C.V.

Suplentes:

Juan José Serrano, miembro de la directiva Asociación. Belenistas C.V.

Enrique Vicente Garcés Quiles, Vicepresidente Asociación de Belenistas C.V.

2.-Destinar 300,00 euros a la compra de material para el taller de belenes

3.-Ampliación de   las personas y asociaciones destinatarias de los detalles de escaso
interés económico para  entregar en Navidad: niños de 0 a 9 años y  asociaciones donde puedan
ser utilizados por personas en riesgo de exclusión social o vulnerables, en colaboración con
asociaciones y servicio de bienestar social del Ayuntamiento de València."
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Andreu Soler i Salvador, portaveu del grup Compromís sol·licita la paraula per a explicar
el seu vot. 

Andreu Soler i Salvador: "En primer lloc agrair que s'haja incorporat una dona al jurat com
va sol·licitar en el grup de treball, però s'abstindran.Incorporar figures al taller del pesebre de la
Junta li sembla bé, i quant al tercer punt agraeix que s'amplie a entitats de la Junta però
s'abstindran, no votaran en contra, perquè no són partidaris de regalar joguets a xiquets." 

El President passa a la votació de les propostes per separat.

Votacio del nomenament del Jurat del concurs de pesebres:

vots a favor: 5 vots (3PP, 1 PSOE, 1VOX)

vots en contra:0 vots

Abstencions: 2 vots(2 Compromís)

Queda aprovada per majoria la proposta.

Votació per a destinar 300,00 euros a la compra de material per al taller de pesebres:

Vots a favor: 6 (3PP, 2 Compromís, 1 PSOE, 1 VOX)

Queda aprovada per majoria la proposta.

Votació  per l'ampliació de les persones i associacions destinatàries dels detalls d'escàs
interés econòmic per a entregar per Nadal: xiquets de 0 a 9 anys i associacions on puguen
ser utilitzats per persones en risc d'exclusió social o vulnerables, colaborant les associacions
i servicis de benestar social de l'Ajuntament de València.

vots a favor: 5 vots (3PP, 1 PSOE, 1VOX)

vots en contra:0 vots

Abstencions: 2 vots(2 Compromís)

Queda aprovada per majoria la proposta.



CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL D'ABASTOS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 21 D'OCTUBRE
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 21
DE OCTUBRE DE 2024

6

3 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 25
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Compromís respecte a la Seguretat Viària.
Moción presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto a la Seguridad Vial.

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: SEGURETAT VIAL

 

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

 

A l'inici de l'actual mandat, el regidor de policia i mobilitat Jesús Carbonell afirmà que: El
. Això és el que se suposa que volem totspeatón va a ser el eje de la movilidad en este mandato

els grups polítics que estem ací representats, ja que segons tots els estudis, la majoria de
desplaçaments a la nostra ciutat es realitzen a peu, gràcies al clima i l'orografia de la nostra ciutat.
I recordem que vianants som tots.

Per tant, per tal de millorar la seguretat vial dels vianants dels nostres districtes i evitar
accidents mortals com els soferts darrerament, voldríem incidir sobre tres aspectes.

En primer lloc sobre la perillositat dels semàfors en ambre, els quals no són respectats per
molts vehicles i et passen pel costat o t'obliguen a parar quan vas a peu. En ocasions seran
necessaris i no es podran llevar per la fluïdesa del trànsit, però en altres ocasions segur que es
poden substituir per un semàfor en roig o un pas de zebra. Per això voldríem que els tècnics
municipals els vagen revisant poc a poc i substituint els que siga possible canviar.

En segon lloc, com ja es comentà al darrer consell de districte, hi ha semàfors en passos de
zebra molt llargs (com per exemple el de plaça d'Espanya) que no dóna temps a creuar-los si no
vas molt ràpid o corrent, cosa que la gent major no pot fer. Per eixe motiu, seria aconsellable
allargar uns segons la durada d'eixos semàfors per tal que els puguen creuar els vianants amb
seguretat.

I finalment, demanem un major control dels camions de gran tonatge. De manera que es
faça complir la normativa municipal, ja que són molt perillosos per als vianants. Recordem que la
circulació de camions amb pes màxim autoritzat superior a 12 Tm. es troba regulada en
l'Ordenança de Mobilitat, la qual prohibeix la circulació per la poligonal que descriu. Dita
prohibició s'estableix com a norma general:
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• En horari de 7 a 22 hores.

• Permanent (24 h) per a tots els que no tinguen origen o destinació en la zona prohibida.

Per tot açò, des del Grup Municipal Compromís es proposa que s’adopten els següents
acords:

PRIMER.- Realitzar una auditoria dels semàfors en ambre dels nostres districtes, per tal
que al llarg d'aquesta legislatura es vagen eliminant els que siguen possibles, i siguen substituïts
per semàfors en roig o bé per passos de zebra.

SEGON.- Augmentar, en els casos més problemàtics, la durada dels semàfors per a
vianants per tal que done temps a creuar-los amb seguretat.

TERCER.- Que es faça complir l'ordenança de mobilitat que prohibeix circular de dia a
camions de gran tonatge (més de 12 tones).

Es fa constar que prèviament a l'inici de la sessió per secretaria s'ha fet arribar a tots els
vocals còpia de la moció alternativa presentada per l'equip de govern.

Moció Alternativa:

- Aplicar els resultats de l'Auditoria de Seguretat Viària de la Infraestructura Urbana de la
Ciutat, en concret la mesura identificada com 6.1.2 (Plaza Zaragoza) consistent a “Eliminar la
fase ambre del semàfor de l'eixida i del carrer de servei” i extrapolar-la a totes les interseccions
amb característiques similars a l'analitzada.

- Aplicar els resultats de l'Auditoria de Seguretat Viària de la Infraestructura Urbana de la
Ciutat, en concret la mesura identificada com 6.1.2 (Plaza Zaragoza) consistent en mesures com
per exemple:

O prolongar la fase verda per als vianants o reducció de tot el cicle semafòric, amb
l'objectiu de disminuir el temps d'espera de tots els usuaris.

O instal·lació de dispositius de compte arrere de fase roja per al vianant, de manera que el
mateix puga identificar el temps d'espera que li queda fins a poder creuar de manera segura i
extrapolar-la a totes les interseccions amb característiques similars a l'analitzada.

- Incrementar el control dels vehicles de més de 12 t que no compten amb autorització i
circulen dins del perímetre que estableix l'Ordenança de Mobilitat sense estar inclosos en algunes
de les excepcions que en ella es contemplen

- Aplicar los resultados de la Auditoría de Seguridad Viaria de la Infraestructura Urbana
de la Ciudad, en concreto la medida identificada como 6.1.2 (Plaza Zaragoza) consistente en
“Eliminar la fase ámbar del semáforo de la salida y de la calle de servicio” y extrapolarla a
todas las intersecciones con características similares a la analizada.
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- Aplicar los resultados de la Auditoría de Seguridad Viaria de la Infraestructura Urbana
de la Ciudad, en concreto la medida identificada como 6.1.2 (Plaza Zaragoza) consistente en
medidas como por ejemplo:

O prolongar la fase verde peatonal o reducción de todo el ciclo semafórico, con el objetivo
de disminuir el tiempo de espera de todos los usuarios.

O instalación de dispositivos de cuenta atrás de fase roja para el peatón, de forma que el
mismo pueda identificar el tiempo de espera que le queda hasta poder cruzar de manera segura
y extrapolarla a todas las intersecciones con características similares a la analizada.

- Incrementar el control de los vehículos de más de 12 t que no cuentan con autorización y
circulan dentro del perímetro que establece la Ordenanza de Movilidad sin estar incluidos en
algunas de las excepciones que en ella se contemplan.

 El President cedix la paraula a Andreu Soler i Salvador, portaveu del grup Compromís.

Andreu Soler i Salvador, portaveu grup Compromís: "Esta moció va sobre seguretat viària
relacionada amb el succeït a ma mare, vaig a llegir-la: 

"A l'inici de l'actual mandat, el regidor de policia i mobilitat Jesús Carbonell afirmà que: El
. Això és el que se suposa que volem totspeatón va a ser el eje de la movilidad en este mandato

els grups polítics que estem ací representats, ja que segons tots els estudis, la majoria de
desplaçaments a la nostra ciutat es realitzen a peu, gràcies al clima i l'orografia de la nostra ciutat.
I recordem que vianants som tots.

Per tant, per tal de millorar la seguretat vial dels vianants dels nostres districtes i evitar
accidents mortals com els soferts darrerament, voldríem incidir sobre tres aspectes.

En primer lloc sobre la perillositat dels semàfors en ambre, els quals no són respectats per
molts vehicles i et passen pel costat o t'obliguen a parar quan vas a peu. En ocasions seran
necessaris i no es podran llevar per la fluïdesa del trànsit, però en altres ocasions segur que es
poden substituir per un semàfor en roig o un pas de zebra. Per això voldríem que els tècnics
municipals els vagen revisant poc a poc i substituint els que siga possible canviar.

En segon lloc, com ja es comentà al darrer consell de districte, hi ha semàfors en passos de
zebra molt llargs (com per exemple el de plaça d'Espanya) que no dóna temps a creuar-los si no
vas molt ràpid o corrent, cosa que la gent major no pot fer. Per eixe motiu, seria aconsellable
allargar uns segons la durada d'eixos semàfors per tal que els puguen creuar els vianants amb
seguretat.

I finalment, demanem un major control dels camions de gran tonatge. De manera que es
faça complir la normativa municipal, ja que són molt perillosos per als vianants. Recordem que la
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circulació de camions amb pes màxim autoritzat superior a 12 Tm. es troba regulada en
l'Ordenança de Mobilitat, la qual prohibeix la circulació per la poligonal que descriu. Dita
prohibició s'estableix com a norma general:

• En horari de 7 a 22 hores.

• Permanent (24 h) per a tots els que no tinguen origen o destinació en la zona prohibida.

Per tot açò, des del Grup Municipal Compromís es proposa que s’adopten els següents
acords:

PRIMER.- Realitzar una auditoria dels semàfors en ambre dels nostres districtes, per tal
que al llarg d'aquesta legislatura es vagen eliminant els que siguen possibles, i siguen substituïts
per semàfors en roig o bé per passos de zebra.

SEGON.- Augmentar, en els casos més problemàtics, la durada dels semàfors per a
vianants per tal que done temps a creuar-los amb seguretat.

TERCER.- Que es faça complir l'ordenança de mobilitat que prohibeix circular de dia a
camions de gran tonatge (més de 12 tones).

 

Llegida la moció el President sol·licita les intervencions:

Pren la paraula Javier García Rodríguez, portaveu del grup Socialista: "Por parte del grupo
Socialista decir que vamos a votar a favor, porque estamos de acuerdo en todo lo que sea mejorar
la seguridad."

El President: "Creo que hay una moción  alternativa, cedo la palabra al portavoz del grupo
Popular".

José María Martí Molins, portaveu del grup Popular: "La auditoría de seguridad vial
realizada por la actual corporación para 4 puntos negros de la ciudad sigue los criterios,
requisitos y parámetros que utiliza el MITMA en relación con las auditorías de seguridad vial en
las carreteras del Estado y, ha de señalarse, que es la primera de estas características que se
realiza por un municipio en toda España.

 El contenido de las fichas recogidas en la mencionada auditoría es extrapolable a muy
diversos puntos de la ciudad donde existen problemas similares o idénticos a los de Seguritat i
mobilitat estudiados en la auditoría, de tal manera que las soluciones de la auditoría pueden
aplicarse a todos ellos.

 Asimismo, la actual corporación es consciente de los problemas de seguridad vial
existentes y, por dicho motivo, ha adquirido dos radares y seis cajones en los que instalar dichos
radares, que se ubicarán en las vías donde según los datos registrados por la PLV y el Servicio de
Movilidad existen más riesgos. Adviértase, además, quedurante los 8 años del anterior gobierno
no se adquirió ningún radar.
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 Sin perjuicio de lo anterior consideramos muy constructiva la moción presentada porque
va en la dirección de mejorar la seguridad vial y, por dicho motivo, presentamos la siguiente
propuesta alternativa en atención al contenido de la auditoría de seguridad vial ya realizada.

Es proposen els següents acords:

- Aplicar los resultados de la Auditoría de Seguridad Viaria de la Infraestructura Urbana de
la Ciudad, en concreto la medida identificada como 6.1.2 (Plaza Zaragoza) consistente en
“Eliminar la fase ámbar del semáforo de la salida y de la calle de servicio” y extrapolarla a todas
las intersecciones con características similares a la analizada.

- Aplicar los resultados de la Auditoría de Seguridad Viaria de la Infraestructura Urbana de
la Ciudad, en concreto la medida identificada como 6.1.2 (Plaza Zaragoza) consistente en
medidas como por ejemplo:

O prolongar la fase verde peatonal o reducción de todo el ciclo semafórico, con el objetivo
de disminuir el tiempo de espera de todos los usuarios.

O instalación de dispositivos de cuenta atrás de fase roja para el peatón, de forma que el
mismo pueda identificar el tiempo de espera que le queda hasta poder cruzar de manera segura y
extrapolarla a todas las intersecciones con características similares a la analizada.

- Incrementar el control de los vehículos de más de 12 t que no cuentan con autorización y
circulan dentro del perímetro que establece la Ordenanza de Movilidad, sin estar incluidos en
algunas de las excepciones que en ella se contemplan.

El President cedix la paraula a Andreu Soler i Salvador, portaveu del grup Compromís:
"En essència la moció alternativa arreplega els tres punts principals, per tant estem d'acord, i
pensem que es pot aprovar per unanimitat, els tres punts són:el control dels camions de gran
tonatge, que es millore el temps de durada  per al pas de vianants, i el canvi dels semàfors en
a m b r e .
Votarem a favor, i esperem que s'aprove per unanimitat. 

El President pregunta si hi ha més intervencions, cedix la paraula al grup Socialista.

Pren la paraula Javier García Rodríguez, portaveu del grup Socialista: " la alternativa
recoge los puntos principales de la moción y son medidas adecuadas para la seguirdad vial". 

Pel President se sotmet a votació la proposta alternativa:

Votació Moció Alternativa:

Vots a favor: 7 vots (3 PP, 2 Compromís, 1 psoe 1 VOX)

Vots en contra: 0 vots

abstencions:0

UNANIMITAT 
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Queda aprovada la proposta alternativa per unanimitat.

Pren la paraula el President, José Marí Olano: "Agradezco tanto la iniciativa, que me
parece muy adecuada, como la flexibilidad, por parte de todos para poder tomar este acuerdo por
unanimidad".

 

4 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 24
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Compromís respecte a la construcció del Centre de
Persones Majors en Soternes.
Moción presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto a la construcción del Centro
de Personas Mayores en Soternes.

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: CONSTRUCCIÓ CENTRE DE PERSONES MAJORS EN SOTERNES

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

L'Ajuntament de València compta amb una xarxa de Centres Municipals d'Activitats per a
Persones Majors al llarg de la ciutat que són espais de trobada molt importants per a les persones
d'avançada edat que els permet millorar la seua qualitat de vida i tindre un envelliment més actiu
i saludable.

Al llarg dels anys ha anat creixent la implantació d'aquests centres en els diferents barris de
la ciutat existint en l'actualitat 51 Centres Municipals d'Activitats per a Persones Majors
(CMAPM).

No obstant això, considerem que en l'àmbit de la Junta de Districte d’Abastos són
insuficients especialment pel que fa al barri de Soternes on no hi ha cap equipament municipal
social, cívic o cultural per la qual cosa seria necessari dotar-ho d'infraestructures públiques com
és el cas d'un CMAPM.

És per tots aquests motius, que es proposa que s’adopte la següent proposta d’acord:

ÚNICA.- Iniciar els tràmits per construir un Centre Municipal d’Activitats de Persones
Majors en el barri de Soternes que incloga també altres usos destinats al barri.
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Es fa constar que prèviament a l'inici de la sessió per secretaria s'ha fet arribar a tots els
vocals còpia de la moció alternativa presentada per l'equip de govern.

MOCIÓ ALTERNATIVA

ÚNICA–. Continuar trabajando en mejorar el servicio que el Ayuntamiento de Valencia
ofrece a los mayores, y que permita su acceso al mayor número de vecinos en toda la ciudad.

ÚNICA–. Continuar treballant a millorar el servici que l'Ajuntament de València oferix als
majors, i que permeta el seu accés al major nombre de veïns en tota la ciutat.

 

 

El President cedix la paraula al vocal del grup Compromís, Josep Martí i Maicas: "Bona
vesprada,

L'Ajuntament de València compta amb una xarxa de Centres Municipals d'Activitats per a
Persones Majors al llarg de la ciutat que són espais de trobada molt importants per a les persones
d'avançada edat que els permet millorar la seua qualitat de vida i tindre un envelliment més actiu
i saludable.

Al llarg dels anys ha anat creixent la implantació d'aquests centres en els diferents barris de
la ciutat existint en l'actualitat 51 Centres Municipals d'Activitats per a Persones Majors
(CMAPM).

No obstant això, considerem que en l'àmbit de la Junta de Districte d’Abastos són
insuficients especialment pel que fa al barri de Soternes on no hi ha cap equipament municipal
social, cívic o cultural, i on ens han fet arribar múltiples sol·licituds en este sentit, per la qual cosa
seria necessari dotar-ho d'infraestructures públiques com és el cas d'un CMAPM.

És per tots aquests motius, que es proposa que s’adopte la següent proposta d’acord:

ÚNICA. Iniciar els tràmits per construir un Centre Municipal d’Activitats de Persones- 
Majors en el barri de Soternes que incloga també altres usos destinats al barri.

El president aclareix que per error en l'anterior punt de l'ordre del dia, on existia una moció
alternativa, ha cedit la paraula primer al grup que presentava la moció original, però que en esta
ocasió ho farà correctament cedint la paraula a l'equip de govern perquè plantege la moció
alternativa.

Es corregeix pel grup Compromís i el grup Socialista, en el sentit que en el punt de l'ordre
del dia anterior s'ha fet correctament.

Per la Presidència s'agraix esta intervenció i cedix la paraula al portaveu del grup
Socialista.
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Se cedix la paraula Javier García Rodríguez, portaveu del grup Socialista: " Estamos a
favor de la moción, siempre   que sea una mejora para el barrio, y de hecho ya presentamos
alguna moción al respecto". 

Pren la paraula Ignacio Genovéx Artal, portaveu del grup VOX Hola. Buenas tardes.: "

 En la ciudad de Valencia, como muy bien has dicho, hay 51 centros municipales de clubes
de personas mayores. Estos centros dan servicio a todos los vecinos de la ciudad. Los vecinos del
barrio de Soternes pueden disfrutar de los mismos en los centros que están más próximos, por
ejemplo el de Arniches. Por ello se propone continuar trabajando en mejorar el servicio que el
Ayuntamiento de Valencia ofrece a los mayores y que permite su acceso al mayor número de
vecinos en toda la ciudad. De hecho, se están visitando todos los centros de menores existentes
con el fin de averiguar las necesidades de todos los usuarios. No obstante, como ya he dicho,
estamos preocupados por el bienestar de este sector de la población a la que tanto debemos, por
lo que procuramos atender las necesidades de los mismos, lo mejor y antes posible, lo que no
quita que, evidentemente, sigamos trabajando en atender todas las necesidades de los mayores". 

Pren la paraula Josep Martí i Maicas, vocal del grup Compromís: "La moció s'ha presentat
per proximitat, perquè no hi ha cap centre pròxim a Soternes, perquè les persones majors
necessiten un centre per a persones majors prop de les seues cases, perquè per a elles és més
difícil desplaçar-se,  i si no és pròxim no van, i en la zona de Soternes, en la zona pròxima a
l'Hospital general, no hi ha cap".

Es respon pel portaveu del grup Vox, Ignacio    genovés Artal: "En Soternes si hay un
centro,   está el Centro de Actividades para Personas Mayores de Arniches, lo ideal,
evidentemente, sería tener uno en cada manzana, pero ésto no es posible, se van viendo las
necesidades, para intentar cubrirlas lo antes posible.

Pren la paraula Javier, vocal del grup Socialista: " Quiero reforzar la idea del compañero
del grup Compromís, que el centro de Arniches está cerca de Soternes, pero no es Soternes, para
la gente mayor cruzar dos calles más es más difícil".

Per el portaveu del grup VOX se insitix en que Arniches si está en Soternes

Pren de nou la paraula el vocal del grup socialiste:" lo mejor sería tener cuantos más
centros mejor, por lo que están a favor de la moción original"

Després d'este breu debat el President sotmet a votació la moció alternativa

Votació Moció Alternativa

Vots en contra: 3 vots (2 Compromís, 1 PSOE)

Vots a favor: 4 vots ( 3 PP, 1 VOX)

Abstencions: 0

Queda aprovada la moció alternativa. 
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5 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000084-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista respecte al Barri de Nou Moles.
Moción presentada por el Grupo Municipal Socialista respecto al Barrio de Nou Moles.

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

MOCIÓN QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO, A LA JUNTA
MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

 

Nou Moles es un barrio de Valencia perteneciente al distrito de L'Olivereta. Está situado al
oeste de la ciudad y limita al norte con Sant Pau, al este con La Petxina y Arrancapins, al sur con
Tres Forques y al oeste con Soternes. Su población en 2022 era de 25.959 habitantes. Un número
nada desdeñable comparado con otros barrios.

Nou Moles tiene en tramitación un PAI que convertirá un solar ubicado en la calle
Hermanos Rivas en una zona verde. Tras la información pública finalizada en marzo no se ha
realizado ningún paso administrativo adicional. Adicionalmente, en la actualidad genera muchos
problemas de alzamiento de polvo cuando hay algo de viento, cosa que en la ciudad ocurre muy a
menudo.

Asimismo, los vecinos adolecen de una falta de plazas de Centro de Día para la población
mayor, lo cual se podría solucionar de forma sencilla destinando el solar de propiedad municipal
ubicado en la calle Brasil número 48 para construir ese Centro de Día. 

Por todo esto, se :SOLICITA

PRIMERO: Que se continúe con la tramitación del PAI para su aprobación a la mayor
brevedad posible para acabar con la situación de degradación en el barrio.

SEGUNDO: Que de manera provisional y hasta que se ejecute el PAI, el Ayuntamiento
allane y asfalte de forma conveniente el solar ubicado en la calle Hermanos Rivas cruce con
Avenida del Cid, para que la tierra y basura que se acumula en él, no sea tan molesta para los
vecinos del barrio.

TERCERA: Que el Ayuntamiento edifique en el solar de la calle Brasil número 48, un
complejo para dotar al barrio de nuevos servicios lúdicos, siendo destinado principalmente como
Centro de Día de personas mayores, si bien, si su capacidad lo permite, también se podría
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ampliar su uso a otros sectores de la población, tal como universidad popular, espacio de
exposiciones, impartición de clases, etc.

 

Pel President se cedix la paraula al vocal del grup proponent de la moció, Javier García
Rodríguez, vocal del grup Socialista que diu: "Nou Moles es un barrio de Valencia perteneciente
al distrito de L'Olivereta. Está situado al oeste de la ciudad y limita al norte con Sant Pau, al este
con La Petxina y Arrancapins, al sur con Tres Forques y al oeste con Soternes. Su población en
2022 era de 25.959 habitantes. Un número nada desdeñable comparado con otros barrios.

Nou Moles tiene en tramitación un PAI que convertirá un solar ubicado en la calle
Hermanos Rivas en una zona verde. Tras la información pública finalizada en marzo no se ha
realizado ningún paso administrativo adicional. Adicionalmente, en la actualidad genera muchos
problemas de alzamiento de polvo cuando hay algo de viento, cosa que en la ciudad ocurre muy a
menudo.

Asimismo, los vecinos adolecen de una falta de plazas de Centro de Día para la población
mayor, lo cual se podría solucionar de forma sencilla destinando el solar de propiedad municipal
ubicado en la calle Brasil número 48 para construir ese Centro de Día. 

Por todo esto, se SOLICITA:

PRIMERO: Que se continúe con la tramitación del PAI para su aprobación a la mayor
brevedad posible para acabar con la situación de degradación en el barrio.

SEGUNDO: Que de manera provisional y hasta que se ejecute el PAI, el Ayuntamiento
allane y asfalte de forma conveniente el solar ubicado en la calle Hermanos Rivas cruce con
Avenida del Cid, para que la tierra y basura que se acumula en él, no sea tan molesta para los
vecinos del barrio.

TERCERA: Que el Ayuntamiento edifique en el solar de la calle Brasil número 48, un
complejo para dotar al barrio de nuevos servicios lúdicos, siendo destinado principalmente como
Centro de Día de personas mayores, si bien, si su capacidad lo permite, también se podría
ampliar su uso a otros sectores de la población, tal como universidad popular, espacio de
exposiciones, impartición de clases, etc.

 Per la Presidència se cedeix la paraula al portaveu del grup Compromís, Andreu Soler i
Salvador: "Pel grup Compromís avançar que es votarà a favor de la moció , perquè mentre
s'acaba el PAI cal donar una solució als veïns i veïnes del barri, ja es va presentar en el passat
Consell una moció pel seu grup, la vaig presentar jo,  perquè es fera un jardí, fins que s'acabe el
PAI és necessari donar una solució provisional, voldria comentar, com ja li he dit a Javi, això
d'asfaltar que no ens agrada, però que en general estan d'acord, pel que votaran a favor".

El President cedix la paraula a la vocal del grup Popular, María del Montesanto Lizano
Miguel: "En la moción que nos presentan se nos plantea en su punto primero “que se continúe
con la tramitación del PAI para su aprobación a la mayor brevedad posible”. Estamos en este
caso totalmente de acuerdo: hay que trabajar para desbloquear los Programas de Actuación
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Integrada que durante la anterior legislatura no estaban entre las prioridades del equipo de
gobierno.

 En su moción afirma que hay que “acabar con la degradación del barrio”, y por esa razón
en solo un año este equipo ha trabajado por y para el barrio. Han sido constantes las reuniones
con la asociación de vecinos para conocer sus preocupaciones y prioridades. 

Y no sólo nos hemos reunido, sino que hemos concretado actuaciones muy importantes.
Así:

  -               Se han realizado obras de reurbanización del entorno del Polideportivo de Nou
Moles, donde se invirtieron más de 250.000 €. en el arreglo de las aceras y el asfaltado de las
calles.

-        Se ha remodelado y mejorado la Accesibilidad de la Plaza Roma, en una actuación
con una inversión superior a los 600.000 €

-        Y sobre todo, hemos abierto el Polideportivo Nou Moles.

 Eso sí que es trabajar para acabar con la degradación del barrio, que dicen ustedes.

 En cuanto al punto segundo:

 -        El solar es destinado a una zona verde, y no consta toda la propiedad, ya que falta
una parte en el Norte, un triángulo en el Oeste y otra en el Sur de la parcela.

 -        Jardines lo podrá ejecutar cuando sea íntegramente municipal.

 -        Antes no, salvo que decidan hacer algo parcial y dejar los otros espacios sin ejecutar.

 Respecto al punto tercero:

 El solar de la calle Brasil número 48, al que hace referencia el punto tercero de la Moción
del grupo municipal Socialista, fue adscrito, por acuerdo de la Junta de Gobierno Local, de 10 de
enero de 2020, a la delegación de Policía Local para destinarla a la construcción de un nuevo
retén.

El President dona la paraula al vocal del grupo socialista, Javier García Rodríguez: "añadir
que se han amencionado obras , en la plaza Roma o en el polideportivo Nou Moles, iniciadas en
la legislatura anterior y que solo han acabado proyectos que ya estaban hecho o finalizándose  

Pren la paraula Andreu Soler, portaveu grup Compromis : "Com ha comentat la companya
seria possible realitzar el jardí en la part que ja és propietat municipal?, com es va fer amb el parc
Central, que es va estar molt temps esperant i al final es va fer primer una part, es podria fer zona
verda la part que siga municipal, com es va fer amb un 40% del parc central , es fa la part que es
puga i quan es faça el PAI es fa la resta.

El President dona pas a la votació de la moció
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Votació:

Vots a favor: 3vots( 2 Compromís 1 PSOE) 

Vots en contra:  4 vots(3 PP 1VOX)

Abstencions: 0 

Queda rebutjada la moció

6 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000084-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista respecte al Barri del Botànic.
Moción presentada por el Grupo Municipal Socialista respecto al Barrio del Botánico.

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

 

MOCIÓN QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO, A LA JUNTA
MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

El Botànic es un barrio de Valencia perteneciente al distrito de Extramurs. Está situado en
el centro de la ciudad y limita al norte con Campanar y Les Tendetes, al este con El Carmen y El
Pilar, al sur con La Roqueta y al oeste con La Petxina. Su población en 2022 era de 6.601
habitantes. Toma su nombre del famoso Jardín Botánico de la Universidad de Valencia, y ha sido
testigo de la evolución de Valencia, jugando un papel crucial en la historia de Valencia.

Originalmente parte de la expansión medieval de la ciudad, el barrio se desarrolló
significativamente durante los siglos XVIII y XIX. Era conocido por sus numerosas imprentas y
talleres. Con el tiempo, esta zona ha sabido preservar su patrimonio arquitectónico, incluyendo
varias fábricas y almacenes convertidos ahora en espacios residenciales y culturales, lo que le da
un encanto rústico especial. Hoy en día, es apreciado tanto por locales como por visitantes debido
a su atmósfera bohemia, su oferta cultural y gastronómica muy diferenciada con respecto a otras
zonas de la ciudad. Las calles del barrio están salpicadas de pequeñas galerías de arte, talleres
artesanales, anticuarios, restaurantes, y cafeterías acogedoras, donde se puede disfrutar de la
vibrante escena cultural de Valencia. Además, el Jardín Botánico, que es el corazón verde del
barrio, ofrece un oasis de tranquilidad y es un punto de encuentro para aquellos interesados en la
botánica y la ecología.

La alcaldesa Catalá el 2 de septiembre visitó el barrio por la reforma del mercado Rojas
Clemente, y manifestó su voluntad de que el barrio del Botanic sea la nueva Ruzafa. Ruzafa es en
la actualidad un barrio turistificado, con aglomeración de locales de hostelería que han llevado a
tramitar la declaración del barrio como zona ZAS por el aumento del ruido y las molestias. 
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Por todo esto, y para proteger al barrio del Botanic y los vecinos que allí viven, se
SOLICITA:

PRIMERO: Que se realice un plan de recuperación de espacio público y zonas verdes en el
que participen los vecinos del mismo.

SEGUNDO: Que el Ayuntamiento redacte un plan de usos para regular las actividades y
mantener un equilibrio entre los diferentes tipos de establecimientos, promoviendo la diversidad
comercial.

Per la Presidència se cedix la paraula al grup socilista, defensa la moció Javier García
Rodríguez : "

El Botànic es un barrio de Valencia perteneciente al distrito de Extramurs. Está situado en
el centro de la ciudad y limita al norte con Campanar y Les Tendetes, al este con El Carmen y El
Pilar, al sur con La Roqueta y al oeste con La Petxina. Su población en 2022 era de 6.601
habitantes. Toma su nombre del famoso Jardín Botánico de la Universidad de Valencia, y ha sido
testigo de la evolución de Valencia, jugando un papel crucial en la historia de Valencia.

Originalmente parte de la expansión medieval de la ciudad, el barrio se desarrolló
significativamente durante los siglos XVIII y XIX. Era conocido por sus numerosas imprentas y
talleres. Con el tiempo, esta zona ha sabido preservar su patrimonio arquitectónico, incluyendo
varias fábricas y almacenes convertidos ahora en espacios residenciales y culturales, lo que le da
un encanto rústico especial. Hoy en día, es apreciado tanto por locales como por visitantes debido
a su atmósfera bohemia, su oferta cultural y gastronómica muy diferenciada con respecto a otras
zonas de la ciudad. Las calles del barrio están salpicadas de pequeñas galerías de arte, talleres
artesanales, anticuarios, restaurantes, y cafeterías acogedoras, donde se puede disfrutar de la
vibrante escena cultural de Valencia. Además, el Jardín Botánico, que es el corazón verde del
barrio, ofrece un oasis de tranquilidad y es un punto de encuentro para aquellos interesados en la
botánica y la ecología.

La alcaldesa Catalá el 2 de septiembre visitó el barrio por la reforma del mercado Rojas
Clemente, y manifestó su voluntad de que el barrio del Botanic sea la nueva Ruzafa. Ruzafa es en
la actualidad un barrio turistificado, con aglomeración de locales de hostelería que han llevado a
tramitar la declaración del barrio como zona ZAS por el aumento del ruido y las molestias.

Por todo esto, y para proteger al barrio del Botanic y los vecinos que allí viven, se
SOLICITA:

PRIMERO: Que se realice un plan de recuperación de espacio público y zonas verdes en el
que participen los vecinos del mismo.

SEGUNDO: Que el Ayuntamiento redacte un plan de usos para regular las actividades y
mantener un equilibrio entre los diferentes tipos de establecimientos, promoviendo la diversidad
comercial".
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Respon a la moció, la vocal del grup Popular, Adela García Bernal:" Plantean la
realización de un Plan de recuperación de espacio público y zonas verdes en el que participen los
ciudadanos.

 Estas reuniones de la Junta de Distrito de Abastos se está convirtiendo en un reflejo de lo
que fue la política del gobierno del Rialto, con Compromís y PSPV, durante 8 años. Muchos
olvidos, incumplimiento y ahora, corriendo quieren que el nuevo equipo tome decisiones que de
alguna forma suavicen la falta de gestión, de ideas y de trabajo del anterior equipo de gobierno.

 Pero a la vez también sirve para descubrir el desconocimiento del barrio que se tiene y del
escaso trabajo que realizaron durante sus años de gobierno.

 Porque, y esto deberían saberlo ustedes, en 2019, se publicó la aprobación definitiva del
Plan Especial de Protección de los Entornos de los Bienes de Interés Cultural Jardín Botánico de
la Universidad de Valencia, Templo Parroquial de San Miguel y San Sebastián y Puerta de Quart
y su catálogo de protecciones.

 Y dentro de ese Plan, entre otras actuaciones que ya se están realizando como la reforma
del mercado Rojas Clemente, establece:

  “El Plan establece condiciones generales para el tratamiento del espacio libre que se
consideran imprescindibles para cualquier intervención que se realice en ellos referidos a la
ordenación, distribución espacial, movilidad, usos y actividades que en ellos se desarrollan,
características de la urbanización, tratamiento de zonas con arbolado y ajardinadas,
condiciones que deben aplicarse a las instalaciones y servicios, ocupación del espacio libre y
terrazas y elementos de mobiliario de los establecimientos comerciales de la zona, régimen de
autorizaciones; manteniendo los criterios utilizados en los Planes Especiales de los bienes de

”.interés cultural de Ciutat Vella ya redactados

 Entonces; ¿qué quieren? ¿Aprobar un plan sobre el que ya está aprobado?

 Vamos a seguir trabajando y ustedes, por favor, no sigan demostrando el desconocimiento
que tienen de su barrio.

 Y antes de exigir, miren qué proyectos están en marcha, que Planes están aprobados, y
después, cuando hagan sus deberes, podremos tener un diálogo con propuestas claras. Pero
trabajen un poco los temas".

Pren la paraula, Javier García Rodríguez vocal del grup Socialista: " Se ha hecho referencia
a incumplimientos , incumplimientos no , lo que pasa es que la ciudad estaba como estaba, y el
tiempo da para lo que da, se han hecho muchísimas cosas en los barrios, en el botánico hay un
plan urbanístico, y lo que pedimos ahora es que ese proyecto,  se lleve adelante la ejecución, el
plan urbanísitico ya está ahora lo que queremos es que haya un proyecto de obra, las cosa estaban
como estaban, y más no se ha podido hacer, lo que queremos es que se continue con lo que ya se
venía haciendo".  
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El President pregunta al grup Compromís si vol intervindre de nou al que respon que
no, per la qual cosa s'inicia la votació

Votació:

Vots a favor: 3 (2 Compromís, 1 PSOE)

Vots en contra: 4 (3 PP, 1 VOX)

Abstencions: 0

Queda rebutjada la moció.

7 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 20
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup Municipal Compromís respecte als problemes de salubritat i
brutícia al Mercat d'Abastos.
Pregunta presentada por el grupo Municipal Compromís respecto a los problemas de
salubridad y suciedad en el Mercado d'Abastos.
DIRIGIDA A:
C2309-LIMPIEZA-RESIDUOS-CICLO INTEGRAL AGUA-CEMENTERIOS

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Problemes de salubritat i brutícia al mercat d’Abastos

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL EVA CARRIÓN RODRÍGUEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

La situació de vulnerabilitat de les persones sense sostre, provoca que, en la majoria dels
casos, busquen refugi a aquelles construccions i a aquells espais de la ciutat que els aporten
sostre i certa protecció i seguretat.

El Complex Municipal del Mercat d’Abastos és un dels espais on algunes d’aquestes
persones troben el resguard que necessiten.
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Som conscients que en moltes ocasions, aquestes persones sense llar, no volen acudir a
centres municipals habilitats al respecte i prefereixen romandre al carrer per diverses raons, però
la realitat és que aquests assentaments estan provocant problemes de brutícia que poden
ocasionar problemes de salut pública, com així està denunciant reiteradament el veïnat del barri.

En concret, al Mercat d’Abastos, s’hi pot comprovar un increment de la instal·lació de
tendals i roba estesa a la tanca del complex. I paral·lelament, també hem sigut informades i
informats que els serveis de neteja municipal, en arribar a la zona procedeixen amb aigua a
pressió per traure les deixalles que allí s’acumulen (compreses, tampons, excrements, etc.) cap al
carrer, per a, amb posterioritat, ser recollides per la patrulla que agrana, però estes actuacions no
estan suposant cap solució adequada a eixa realitat, podent generar un autèntic problema de salut
pública per a estes persones sense sostre i també per a la resta del veïnat.

És per això que, des del Grup Municipal Compromís formulem la següent pregunta:

Quines mesures pensa implementar l’Ajuntament de València per revertir esta situació de
brutícia i risc de generar problemes de salut pública al Mercat d’Abastos? Definir actuacions
previstes i terminis.

RESPUESTA:

CARLOS LUIS MUNDINA GOMEZ - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
NETEJA I RECOLLIDA DE RESIDUS

RESPOSTA

Des del 2018 està establit un protocol de coordinació entre el Servici de Benestar Social,
Policia Local, Organisme Autònom Municipal de Parcs i Jardins i el Servici de Neteja per a les
actuacions de neteja en la via pública, parcs i jardins ocupats per persones sense llar. Els servici
implicats coordinen les seues actuacions per a fer les tasques de neteja amb les millors
condicions i garanties tant per als treballadors de neteja com per a les persones sense llar. D'acord
amb el protocol quan els servicis municipals com a Policia Local i Servicis Socials ens
requerixen el servici de neteja actua. 

8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 22
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromís respecte estudie per al PREP.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto estudio para el PREP.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Estudi per al PREP 
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PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL JOSÉ MARTÍ MAICAS, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

 

A principis d’enguany, diverses associacions van participar en l'estudi per al PREP (Pla de
Recuperació d’Espai Públic), del qual es van lliurar uns resultats preliminars al mes de març i es
va recollir novament feedback.

L’àrea de Participació va informar que tot l’estudi definitiu havia passat a formar part
d'Urbanisme i que seria aquest departament qui presentaria els resultats finals.

La web de l’estudi encara no ofereix aquesta informació ni l’àrea d'Urbanisme ha convocat
a les associacions veïnals per a informar-les dels resultats finals ni dels pròxims passos a seguir,
tot i que ja s’ha demostrat que és necessari recuperar espai públic a tots els barris, sent
especialment crític en alguns com La Roqueta i Arrancapins.

És per tot això que el Grup Municipal Compromís formula la següent pregunta:

Quan es té previst informar a les entitats veïnals?

 

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

La Delegación convocará las oportunas reuniones como se hace en todos los procesos
participativos.

La Delegació convocarà les oportunes reunions com es fa en tots els processos
participatius.

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 23
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto a la auditoría de seguridad de
los carriles bici.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto a la auditoría de seguridad
de los carriles bici.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO
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MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Auditoria de seguretat dels carrils bici 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL JOSÉ MARTÍ MAICAS, EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

L’àrea de Mobilitat ha presentat els resultats de l’auditoria de seguretat dels carrils bici en
quatre punts de la ciutat. L’entitat veïnal AV La Roqueta va sol·licitar en l’expedient E 01801
2021 008825 00 l’estudi del creuament del carrer Jesús, pendent de reformar segons l’expedient
E 03301 2024 000069 00 i continuant l’elecció veïnal a DecidimVLC 2022, el qual es va rebutjar
per, segons el servei tècnic, la seua similitud amb una de les interseccions triades per a l’estudi.

No obstant això, entre les propostes de l’estudi es suggereix que, per a millorar la seguretat
del creuament d’Àngel Guimerà amb Gran Via Fernando el Catòlic, es force els vehicles a
realitzar girs pel carrer Jesús, empitjorant encara més la situació actual.

És per tot això que el Grup Municipal Compromís formula la següent pregunta:

De quina manera té previst el servei de Mobilitat fer ús dels resultats d’aquest estudi? S’ha
tingut en compte la pressió que aquesta mesura pot generar en els carrers del voltant?

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
MOBILITAT

En relación con la solicitud de la A.V. La Roqueta, con fecha 27/09/2024 y registro de
salida nº 00128-2024-213483, se ha cursado notificación al representante de la asociación vecinal
contestando a las cuestiones planteadas en su escrito con registro de entrada nº
00118-2024-013213. El contenido de dicha notificación es el siguiente:

“La selección de las cuatro intersecciones para el estudio de seguridad vial se realizó de
conformidad con el apartado 3.1 de la Memoria del contrato y según los datos obrantes en el
Ayto. de València. En este sentido, las intersecciones seleccionadas fueron:

Av. Blasco Ibáñez con av. Cardenal Benlloch.
Av. del Puerto con av. Cardenal Benlloch.
Plaza de Zaragoza.
Av. Fernando El Católico con c/ Ángel Guimerá.

La complejidad de estas intersecciones hace posible que las propuestas de mejora sean
extrapolables a otro punto de la ciudad.”
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Por lo tanto, la elección de las intersecciones de estudio no se realizó de forma arbitraría, si
no basándose en lo que la propia A.V. La Roqueta ya expone en el punto primero de su escrito, y
que dice así: “…Dicha auditoria se va a enfocar en cuatro puntos o intersecciones de la ciudad
que se acojan a varios criterios: accidentalidad registrada, problemática de la interacción entre
personas usuarias más vulnerables (peatones, bicicletas, VMP...) y el resto de usuarios de la vía
(transporte público, vehículos privados…), existencia de reclamaciones de mejora por parte de
la ciudadanía y que tengan carácter extrapolable de soluciones técnicas a otras infraestructuras
asimilables”.

Por otra parte, de cada una de las intersecciones se han generado tantas Fichas como
problemas se hayan detectado, en las cuales se describe la situación actual y se propone una
solución a la problemática detectada. Esto permite su aplicación individualizada para cada caso
concreto en diferentes puntos de la ciudad, no siendo imprescindible que otra intersección deba
tener la misma casuística para poder ejecutar una solución propuesta en las Fichas.

En relación con la propuesta 6.1.5 de la intersección Ángel Guimerá – G.V. Fernando El
Católico se realiza con el objetivo de evitar las situaciones de colisión frontolateral que se han
producido en dicha intersección cuando un vehículo que quiere incorporarse a la G.V. desde la c/
Ángel Guimerá, intercepta la trayectoria del Autobús de la EMT o Taxi que desea continuar por
dicha calle cruzando la G.V. Dicha propuesta cita que “se estudiará la posibilidad de prohibir la

”.circulación general de vehículos excepto BUS, taxi, bicis y VMP por la Calle Angel Guimera
Por tanto, en el momento que se aborde la solución definitiva a la problemática descrita, se
realizará el estudio de tráfico de detalle previo, en el que se evaluará su posible afección a la calle
Jesús y calles restantes por las que se derivaría el tráfico.

La auditoría plantea en la Ficha 6.1.6 otras posibles alternativas para evitar las colisiones
frontolaterales, sin restricción de acceso a los vehículos a motor, que también deberán estudiarse.

 

 

En relació amb la sol·licitud de la A.V. La Roqueta, amb data 27/09/2024 i registre d'eixida
nº 00128-2024-213483, s’ha cursat notificació al representant de l'associació veïnal contestant a
les qüestions plantejades en el seu escrit amb registre d'entrada nº. 00118-2024-013213. El
contingut d'esta notificació és el següent:

“La selección de las cuatro intersecciones para el estudio de seguridad vial se realizó de
conformidad con el apartado 3.1 de la Memoria del contrato y según los datos obrantes en el
Ayto. de València. En este sentido, las intersecciones seleccionadas fueron:

Av. Blasco Ibáñez con av. Cardenal Benlloch.
Av. del Puerto con av. Cardenal Benlloch.
Plaza de Zaragoza.
Av. Fernando El Católico con c/ Ángel Guimerá.
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La complejidad de estas intersecciones hace posible que las propuestas de mejora sean
extrapolables a otro punto de la ciudad.”

Per tant, l'elecció de les interseccions d'estudi no es realitza de forma arbitraria, si no
basant-se en el que la pròpia A.V. La Roqueta ja exposa en el punt primer del seu escrit, i que diu
així: “…Dicha auditoria se va a enfocar en cuatro puntos o intersecciones de la ciudad que se
acojan a varios criterios: accidentalidad registrada, problemática de la interacción entre
personas usuarias más vulnerables (peatones, bicicletas, VMP...) y el resto de usuarios de la vía
(transporte público, vehículos privados…), existencia de reclamaciones de mejora por parte de
la ciudadanía y que tengan carácter extrapolable de soluciones técnicas a otras infraestructuras
asimilables”.

D’altra banda, de cadascuna de les interseccions s'han generat tantes Fitxes com problemes
s'hagen detectat, en les quals es descriu la situació actual i es proposa una solució a la
problemàtica detectada. Això permet la seua aplicació individualitzada per a cada cas concret en
diferents punts de la ciutat, no sent imprescindible que una altra intersecció haja de tindre la
mateixa casuística per a poder executar una solució proposada en les Fitxes.

En relació amb la proposta 6.1.5 de la intersecció Ángel Guimerá – G.V. Fernando El
Catòlico es realitza amb l'objectiu d'evitar les situacions de col·lisió frontolateral que s'han
produït en esta intersecció quan un vehicle que vol incorporar-se a la G.V. desde el c/ Ángel
Guimerá, intercepta la trajectòria de l'Autobús de l'EMT o Taxi que desitja continuar per este
carrer creuant la G.V.

Esta proposta cita que “s'estudiarà la possibilitat de prohibir la circulació general de
vehicles excepte BUS, taxi, bicis i VMP pel Carrer Angel Guimera”. Per tant, en el moment que
s'aborde la solució definitiva a la problemàtica descrita, es realitzarà l'estudi de trànsit de detall
previ, en el qual s'avaluarà la seua possible afecció al carrer Jesús i carrers restants per les quals
es derivaria el trànsit.

L'auditoria planteja en la Fitxa 6.1.6 altres possibles alternatives per a evitar les col·lisions
frontolaterals, sense restricció d'accés als vehicles de motor, que també hauran d'estudiar-se.

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 21
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromís respecte als problemes de soroll i
inseguretat en els barris de Arrancapins i La Roqueta.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto a los problemas de ruido e
inseguridad en los barrios de Arrancapins y La Roqueta.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: PROBLEMES DE SOROLL I INSEGURETAT ALS BARRIS
D’ARRANCAPINS I LA ROQUETA
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PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL EVA CARRIÓN RODRÍGUEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

 

La situació d’inseguretat així com de contaminació acústica als barris d’Arrancapins i La
Roqueta s’ha incrementat als últims mesos fins al punt de provocar un clam multitudinari dels
veïns i veïnes denunciant la situació de desempara en la qual es troben, per la manca de reacció
que senten rebre per part de l’Ajuntament de València.

Reclamen poder viure en pau i per això sol·liciten mesures urgents per controlar l’augment
de la delinqüència; el control de les terrasses; així com també el control de l’horari de tancament
dels locals d’oci del barri i el reforç i increment de la neteja en aquestes zones on aquestes
situacions també estan provocant un increment de la brutícia.

És per això que el Grup Municipal Compromís formula la següent pregunta:

Quines mesures pensa implementar l’Ajuntament de València per revertir aquesta situació
que està provocant patiment als veïns dels barris d’Arrancapins i La Roqueta? Definir actuacions
previstes i terminis.

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - COORDINADOR/A - ÀREA DE SEGURETAT I
MOBILITAT

Vista la solicitud de respuesta de esa Delegación sobre pregunta para el próximo Consejo
de Distrito de la Junta de Abastos, relativa a “PROBLEMES DE SOROLL IINSEGURETAT
ALS BARRIS D’ARRANCAPINS I LA ROQUETA” y, en lo que a las competencias del
Servicio de Ocupación de Dominio Público se refiere, a “control de les terrasses” y “¿Quines
mesures pensa implementar l’Ajuntament de València per revertir aquesta situació queestà
provocant patiment als veïns dels barris d’Arrancapins i La Roqueta?”;se INFORMA:

RESPUESTA:

Formula usted varias preguntas diferentes, pues por una parte solicita información sobre las
actuaciones relativas al aumento de la delincuencia, y por otra se refiere a actuaciones relativas a
terrazas y locales de ocio, para finalizar preguntando sobre el Servicio de limpieza.

Respecto a la primera de las cuestiones, esto es, , desde laaumento de la delincuencia
PLV se ha incrementado el número de intervenciones realizadas con el fin de aumentar la
vigilancia en ambos Barrios, sin perjuicio del hecho de que la competencia en materia de
seguridad ciudadana corresponda al Cuerpo Nacional de Policía.

En este último sentido, en el barrio de Arrancapins las actuaciones de la PLV para los
primeros 10 meses del año 2024 ascienden a 1198, frente a las 1159 realizadas en el año anterior.
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Y para el barrio de la Roqueta, estas actuaciones han sido 951 en el año 2024, frente a las 904 del
año anterior en ese mismo periodo.

Por tanto solo puede concluirse que la PLV ha incrementando las actuaciones en dicha
zona, con el fin de dar respuesta a las necesidades de los vecinos, y ello pese a que la
competencia en materia de Seguridad ciudadana no es propia de este cuerpo.

 

En cuanto a su pregunta relativa a las , podemos anticiparle queterrazas y locales de ocio
al igual que sucede con la anterior materia, la PLV realizan controles, especialmente a petición
de otros Servicios como es el de dominio público.

 Así, ante cualquier tipo de queja o denuncia que tiene entrada en el Servicio de dominio
público o ante el propio servicio de la PLV, relativa a posibles incumplimientos de la normativa
reguladora de la ocupación del espacio público o del contenido de las autorizaciones de terrazas
otorgadas desde este departamento, se da inmediato traslado de las mismas, acompañando copia
del contenido de la concreta autorización municipal, al Servicio de Policía Local, con el fin de
que se practiquen las visitas de inspección que resulten necesarias para contrastar la información
recibida, y que, en su caso, se expidan las actas de denuncia que procedan, para su remisión al
Servicio Central del Procedimiento Sancionador para la incoación y tramitación de los
expedientes sancionadores derivados de las mismas que resulten pertinentes. Una vez finalizados
dichos procedimientos, se comunican al Servicio de Ocupación de Dominio Público las
sanciones firmes impuestas para, a tenor de las mismas, estudiar la procedencia de iniciar
expediente de revocación o no renovación de las autorizaciones existentes, de conformidad con
las previsiones de los artículos 76.2.a y 49.2 de la Ordenanza reguladora de la ocupación del
dominio público municipal.

 

Durante este año 2024 las actas que constan grabadas en el servicio de PLV para el barrio
de Arrancapins ascienden a 105, y en el barrio de la Roqueta a 30. No obstante el número dicho
número es superior, ya que la grabación de las actas no se produce de forma inmediata. Sin
perjuicio de lo anterior, el número de sanciones que puedan derivarse de tales actuaciones sólo es
conocido por el servicio de procedimiento sancionador, y no por el servicio de PLV, al no ser
competencia de este servicio la imposición de sanciones. En cualquier caso, las medidas
adoptadas por la PLV en esta materia sigue siendo la vigilancia y el control del cumplimiento de
las correspondientes autorizaciones, con el fin de que sea respetada las resoluciones que se dictan
por parte del servicio de dominio público.

Por último, y respecto a su solicitud de actuaciones por el , deberáservicio de limpieza
dirigir su pregunta a dicho servicio.
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Vista la sol·licitud de resposta d'eixa Delegació sobre pregunta per al pròxim Consell de
Districte de la Junta de Proveïments, relativa a “PROBLEMES DE SOROLL IINSEGURETAT
ALS BARRIS D’ARRANCAPINS I LA ROQUETA” i, en el que a les competències del Servei
d'Ocupació de Domini Públic es refereix, a “control dels terrasses” i “Quines mesures pensa
implementar l’Ajuntament de València per revertir aquesta situació que està provocant patiment
als veïns dels barris d’Arrancapins i La Roqueta?”; s´INFORMA:

R E S P O S T A :

Formula vosté diverses preguntes diferents, perquè d'una banda sol·licita informació sobre les
actuacions relatives a l'augment de la delinqüència, i per una altra es refereix a actuacions
relatives a terrasses i locals d'oci, per a finalitzar preguntant sobre el Servei de neteja.

Respecte a la primera de les qüestions, això és, , des de la PLV s'haaugment de la delinqüència
incrementat el nombre d'intervencions realitzades amb la finalitat d'augmentar la vigilància en
tots dos Barris, sense perjudici del fet que la competència en matèria de seguretat ciutadana
c o r r e s p o n g a  a l  C o s  N a c i o n a l  d e  P o l i c i a .

En aquest últim sentit, en el barri de Arrancapins les actuacions de la PLV per als primers 10
mesos de l'any 2024 ascendeixen a 1198, enfront de les 1159 realitzades l'any anterior. I per al
barri de la Roqueta, aquestes actuacions han sigut 951 l'any 2024, enfront de les 904 de l'any
a n t e r i o r  e n  e i x e  m a t e i x  p e r í o d e .

Per tant només pot concloure's que la PLV ha incrementant les actuacions en aquesta zona, amb
la finalitat de donar resposta a les necessitats dels veïns, i això malgrat que la competència en
matèria de Seguretat ciutadana no és pròpia d'aquest cos.

Quant a la seua pregunta relativa a i, podem anticipar-li que igual queles terrasses i locals d'oc
succeeix amb l'anterior matèria, la PLV realitzen controls, especialment a petició d'altres Serveis
c o m  é s  e l  d e  d o m i n i  p ú b l i c .

Així, davant qualsevol tipus de queixa o denúncia que té entrada en el Servei de domini públic o
davant el propi servei de la PLV, relativa a possibles incompliments de la normativa reguladora
de l'ocupació de l'espai públic o del contingut de les autoritzacions de terrasses atorgades des
d'aquest departament, es dona immediat trasllat d'aquestes, acompanyant còpia del contingut de
la concreta autorització municipal, al Servei de Policia Local, amb la finalitat que es practiquen
les visites d'inspecció que resulten necessàries per a contrastar la informació rebuda, i que, si és
el cas, s'expedisquen les actes de denúncia que procedisquen, per a la seua remissió al Servei
Central del Procediment Sancionador per a la incoació i tramitació dels expedients sancionadors
derivats de les mateixes que resulten pertinents. Una vegada finalitzats aquests procediments, es
comuniquen al Servei d'Ocupació de Domini Públic les sancions fermes imposades per a, d'acord
amb aquestes, estudiar la procedència d'iniciar expedient de revocació o no renovació de les
autoritzacions existents, de conformitat amb les previsions dels articles 76.2.a i 49.2 de
l'Ordenança reguladora de l'ocupació del domini públic municipal.
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Durant aquest any 2024 les actes que consten gravades en el servei de PLV per al barri de
Arrancapins ascendeixen a 105, i en el barri de la Roqueta a 30. No obstant això el número
aquest número és superior, ja que la gravació de les actes no es produeix de manera immediata.
Sense perjudici de l'anterior, el nombre de sancions que puguen derivar-se de tals actuacions
només és conegut pel servei de procediment sancionador, i no pel servei de PLV, al no ser
competència d'aquest servei la imposició de sancions. En qualsevol cas, les mesures adoptades
per la PLV en aquesta matèria continua sent la vigilància i el control del compliment de les
corresponents autoritzacions, amb la finalitat que siga respectada les resolucions que es dicten
p e r  p a r t  d e l  s e r v e i  d e  d o m i n i  p ú b l i c .

Finalment, i respecte a la seua sol·licitud d'actuacions pel , haurà de dirigir laservei de neteja
seua pregunta a aquest servei.

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE:  PROBLEMES DE SOROLL I INSEGURETAT ALS BARRIS
D’ARRANCAPINS I LA ROQUETA

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL EVA CARRIÓN RODRÍGUEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

 

La situació d’inseguretat així com de contaminació acústica als barris d’Arrancapins i La
Roqueta s’ha incrementat als últims mesos fins al punt de provocar un clam multitudinari dels
veïns i veïnes denunciant la situació de desempara en la qual es troben, per la manca de reacció
que senten rebre per part de l’Ajuntament de València.

Reclamen poder viure en pau i per això sol·liciten mesures urgents per controlar l’augment
de la delinqüència; el control de les terrasses; així com també el control de l’horari de tancament
dels locals d’oci del barri i el reforç i increment de la neteja en aquestes zones on aquestes
situacions també estan provocant un increment de la brutícia.

És per això que el Grup Municipal Compromís formula la següent pregunta:

Quines mesures pensa implementar l’Ajuntament de València per revertir aquesta situació
que està provocant patiment als veïns dels barris d’Arrancapins i La Roqueta? Definir actuacions
previstes i terminis.

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - COORDINADOR/A - ÀREA DE SEGURETAT I
MOBILITAT
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Vista la solicitud de respuesta de esa Delegación sobre pregunta para el próximo Consejo
de Distrito de la Junta de Abastos, relativa a “PROBLEMES DE SOROLL IINSEGURETAT
ALS BARRIS D’ARRANCAPINS I LA ROQUETA” y, en lo que a las competencias del
Servicio de Ocupación de Dominio Público se refiere, a “control de les terrasses” y “¿Quines
mesures pensa implementar l’Ajuntament de València per revertir aquesta situació queestà
provocant patiment als veïns dels barris d’Arrancapins i La Roqueta?”;se INFORMA:

RESPUESTA:

Formula usted varias preguntas diferentes, pues por una parte solicita información sobre las
actuaciones relativas al aumento de la delincuencia, y por otra se refiere a actuaciones relativas a
terrazas y locales de ocio, para finalizar preguntando sobre el Servicio de limpieza.

Respecto a la primera de las cuestiones, esto es,  , desde laaumento de la delincuencia
PLV se ha incrementado el número de intervenciones realizadas con el fin de aumentar la
vigilancia en ambos Barrios, sin perjuicio del hecho de que la competencia en materia de
seguridad ciudadana corresponda al Cuerpo Nacional de Policía.

En este último sentido, en el barrio de Arrancapins las actuaciones de la PLV para los
primeros 10 meses del año 2024 ascienden a 1198, frente a las 1159 realizadas en el año anterior.
Y para el barrio de la Roqueta, estas actuaciones han sido 951 en el año 2024, frente a las 904 del
año anterior en ese mismo periodo.

Por tanto solo puede concluirse que la PLV ha incrementando las actuaciones en dicha
zona, con el fin de dar respuesta a las necesidades de los vecinos, y ello pese a que la
competencia en materia de Seguridad ciudadana no es propia de este cuerpo.

 

En cuanto a su pregunta relativa a las  , podemos anticiparle queterrazas y locales de ocio
al igual que sucede con la anterior materia, la PLV realizan controles, especialmente a petición
de otros Servicios como es el de dominio público.

 Así, ante cualquier tipo de queja o denuncia que tiene entrada en el Servicio de dominio
público o ante el propio servicio de la PLV, relativa a posibles incumplimientos de la normativa
reguladora de la ocupación del espacio público o del contenido de las autorizaciones de terrazas
otorgadas desde este departamento, se da inmediato traslado de las mismas, acompañando copia
del contenido de la concreta autorización municipal, al Servicio de Policía Local, con el fin de
que se practiquen las visitas de inspección que resulten necesarias para contrastar la información
recibida, y que, en su caso, se expidan las actas de denuncia que procedan, para su remisión al
Servicio Central del Procedimiento Sancionador para la incoación y tramitación de los
expedientes sancionadores derivados de las mismas que resulten pertinentes. Una vez finalizados
dichos procedimientos, se comunican al Servicio de Ocupación de Dominio Público las
sanciones firmes impuestas para, a tenor de las mismas, estudiar la procedencia de iniciar
expediente de revocación o no renovación de las autorizaciones existentes, de conformidad con
las previsiones de los artículos 76.2.a y 49.2 de la Ordenanza reguladora de la ocupación del
dominio público municipal.
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Durante este año 2024 las actas que constan grabadas en el servicio de PLV para el barrio
de Arrancapins ascienden a 105, y en el barrio de la Roqueta a 30. No obstante el número dicho
número es superior, ya que la grabación de las actas no se produce de forma inmediata. Sin
perjuicio de lo anterior, el número de sanciones que puedan derivarse de tales actuaciones sólo es
conocido por el servicio de procedimiento sancionador, y no por el servicio de PLV, al no ser
competencia de este servicio la imposición de sanciones. En cualquier caso, las medidas
adoptadas por la PLV en esta materia sigue siendo la vigilancia y el control del cumplimiento de
las correspondientes autorizaciones, con el fin de que sea respetada las resoluciones que se dictan
por parte del servicio de dominio público.

Por último, y respecto a su solicitud de actuaciones por el  , deberáservicio de limpieza
dirigir su pregunta a dicho servicio.

 

 

Vista la sol·licitud de resposta d'eixa Delegació sobre pregunta per al pròxim Consell de
Districte de la Junta de Proveïments, relativa a “PROBLEMES DE SOROLL IINSEGURETAT
ALS BARRIS D’ARRANCAPINS I LA ROQUETA” i, en el que a les competències del Servei
d'Ocupació de Domini Públic es refereix, a “control dels terrasses” i “Quines mesures pensa
implementar l’Ajuntament de València per revertir aquesta situació que està provocant patiment
als veïns dels barris d’Arrancapins i La Roqueta?”; s´INFORMA:

 

RESPOSTA:

 

Formula vosté diverses preguntes diferents, perquè d'una banda sol·licita informació sobre
les actuacions relatives a l'augment de la delinqüència, i per una altra es refereix a actuacions
relatives a terrasses i locals d'oci, per a finalitzar preguntant sobre el Servei de neteja.

Respecte a la primera de les qüestions, això és,  , des de laaugment de la delinqüència
PLV s'ha incrementat el nombre d'intervencions realitzades amb la finalitat d'augmentar la
vigilància en tots dos Barris, sense perjudici del fet que la competència en matèria de seguretat
ciutadana corresponga al Cos Nacional de Policia.

En aquest últim sentit, en el barri de Arrancapins les actuacions de la PLV per als primers
10 mesos de l'any 2024 ascendeixen a 1198, enfront de les 1159 realitzades l'any anterior. I per al
barri de la Roqueta, aquestes actuacions han sigut 951 l'any 2024, enfront de les 904 de l'any
anterior en eixe mateix període.
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Per tant només pot concloure's que la PLV ha incrementant les actuacions en aquesta zona,
amb la finalitat de donar resposta a les necessitats dels veïns, i això malgrat que la competència
en matèria de Seguretat ciutadana no és pròpia d'aquest cos.

Quant a la seua pregunta relativa a  i, podem anticipar-li que igualles terrasses i locals d'oc
que succeeix amb l'anterior matèria, la PLV realitzen controls, especialment a petició d'altres
Serveis com és el de domini públic.

Així, davant qualsevol tipus de queixa o denúncia que té entrada en el Servei de domini
públic o davant el propi servei de la PLV, relativa a possibles incompliments de la normativa
reguladora de l'ocupació de l'espai públic o del contingut de les autoritzacions de terrasses
atorgades des d'aquest departament, es dona immediat trasllat d'aquestes, acompanyant còpia del
contingut de la concreta autorització municipal, al Servei de Policia Local, amb la finalitat que es
practiquen les visites d'inspecció que resulten necessàries per a contrastar la informació rebuda, i
que, si és el cas, s'expedisquen les actes de denúncia que procedisquen, per a la seua remissió al
Servei Central del Procediment Sancionador per a la incoació i tramitació dels expedients
sancionadors derivats de les mateixes que resulten pertinents. Una vegada finalitzats aquests
procediments, es comuniquen al Servei d'Ocupació de Domini Públic les sancions fermes
imposades per a, d'acord amb aquestes, estudiar la procedència d'iniciar expedient de revocació o
no renovació de les autoritzacions existents, de conformitat amb les previsions dels articles 76.2.a
i 49.2 de l'Ordenança reguladora de l'ocupació del domini públic municipal.

Durant aquest any 2024 les actes que consten gravades en el servei de PLV per al barri de
Arrancapins ascendeixen a 105, i en el barri de la Roqueta a 30. No obstant això el número
aquest número és superior, ja que la gravació de les actes no es produeix de manera immediata.
Sense perjudici de l'anterior, el nombre de sancions que puguen derivar-se de tals actuacions
només és conegut pel servei de procediment sancionador, i no pel servei de PLV, al no ser
competència d'aquest servei la imposició de sancions. En qualsevol cas, les mesures adoptades
per la PLV en aquesta matèria continua sent la vigilància i el control del compliment de les
corresponents autoritzacions, amb la finalitat que siga respectada les resolucions que es dicten
per part del servei de domini públic.

Finalment, i respecte a la seua sol·licitud d'actuacions pel  , haurà de dirigirservei de neteja
la seua pregunta a aquest servei.

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 19
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromís respecte de les deficiències del Centre
d'Activitats de Persones Majors Arrancapins.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís respecto de las deficiencias del
Centro de Actividades de Personas Mayores Arrancapins.
DIRIGIDA A:
C2302-REC.HUMANOS-CENTR.TÉC-CONTRATACIÓ-PARTICIP-ACC.VEC

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS
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ASSUMPTE: DEFICIÈNCIES CENTRE D’ACTIVITATS DE PERSONES MAJORS
ARRANCAPINS

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

El Centre d’Activitats de persones Majors d’Arrancapins que atén a més de 1.000 persones
majors del barri presenta diverses deficiències en les seues instal·laciones que condicionen l’ús
de les instal·lacions en bones condicions com és el fet de que l’únic ascensor que disposa l’edifici
porte trencat des de fa mesos tenint en compte el perfil de la mobilitat de les persones usuàries i
que el centre té les seues activitats distribuïdes en dues plantes.

És per això que el Grup Municipal Compromís formula la següent pregunta:

Quines gestions s’han realitzat per arreglar l’ascensor del centre i en quin termini
consideren que estarà en ús per a les persones majors del centre?

RESPUESTA:

MARIA JULIA CLIMENT MONZO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
SERVEIS CENTRALS TÈCNICS

 PREGUNTA:

  DEFICIENCIES CENTRE D'ACTIVITATS DE PERSONES MAJORS
ARRANCAPINS 

                    Segons s'informa des del Servici d'Arquitectura i Servicis Centrals Tècnics, el
passat 31/07/2024 es va rebre informe de l'empresa de manteniment d'edificis en el qual
s'indicava que s'havia produït un despreniment dels taulells existents en el buit de l'ascensor i que
a conseqüència del mateix s'havien doblegat les guies del mecanisme de la porta de cabina i
s'havia derivat l'operador de portes, fins al punt que es requeria la reposició tant de la porta de
cabina com de l'operador per a restablir el funcionament de l'ascensor. El subministrament del
material necessari per a la reparació està previst per a finals del present més d'octubre a fi de
poder restablir el funcionament de l'ascensor durant el més de novembre

PREGUNTA 

 Según se informa desde el Servicio de Arquitectura y Servicios Centrales Técnicos, el
pasado 31/07/2024 se recibió informe de la empresa de mantenimiento de edificios en el que se
indicaba que se había producido un desprendimiento de los azulejos existentes en el vacío del
ascensor y que como consecuencia del mismo se habían doblado las guías del mecanismo de la
puerta de cabina y se había derivado el operador de puertas, hasta el punto que se requería la
reposición tanto de la puerta de cabina como del operador para restablecer el funcionamiento del
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ascensor. El suministro del material necesario para la reparación está previsto para finales del
presente más de octubre a fin de poder restablecer el funcionamiento del ascensor durante el más
de noviembre

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 18
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Compromís sobre el Quiosc Municipal de la Gran Via
Ramón i Cajal.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Compromís sobre el Quiosco Municipal de la
Gran Via Ramón i Cajal.
DIRIGIDA A:
C2312-GRANDES PROYECTOS-PATRIMONIO-CONTROL ADMTVO.

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Quiosc municipal Gran Via Ramón y Cajal 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU ANDREU
SOLER I SALVADOR I LA VOCAL NIEVES GRAU MARTÍNEZ, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA
JUNTA D’ABASTOS

 En l’espai enjardinat de la Gran Via Ramón y Cajal, a l’alçada de plaça Espanya, es troba
un quiosc municipal en prou mal estat i sense ús, des de fa molts anys.

És per això que el Grup Municipal Compromís formula la següent pregunta:

Té previst l’Ajuntament la remodelació d’aquest quiosc i la posada en marxa del mateix a
través d’una concessió? En cas afirmatiu, quins són els terminis que planteja l’Ajuntament per a
dur a terme aquesta remodelació i posterior concessió?

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.» 

En virtut de l'article 8 del vigent reglament de govern i administració de l’Ajuntament de
València, sol·licitem que tant esta pregunta com les següents, siguen contestades en valencià.

RESPUESTA:

JOSE MARI OLANO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI
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El gobierno municipal tiene la previsión de conceder este quiosco para la actividad de
bar-cafetería-restaurante.

El govern municipal té la previsió de concedir este quiosc per a l'activitat de
bar-cafeteria-restaurant.

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000084-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup Municipal Socialista respecte a persones sense llar.
Pregunta presentada por el grupo Municipal Socialista respecto a personas sin hogar.
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO CON A LA
JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

Se tiene constancia que desde hace meses hay personas sin hogar que pernoctan en el
recinto del Mercado de Abastos, en la parte que linda con la calle Pintor Navarro Llorens.

 ¿Qué actuaciones y soluciones se han realizado para solucionar la situación habitacional
de estas personas?

RESPUESTA:

MARTA TORRADO DE CASTRO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE
SERVEIS SOCIALS

En relación con la pregunta presentada por la vocal Penélope Teruel Recio del Grupo
Municipal Socialista, al Consejo de Distrito de la Junta Municipal de Abastos a celebrar en
sesión de 21 de octubre de 2024, con el asunto “Personas sin hogar”, se aporta la respuesta
siguiente:

Se tiene constancia que desde hace meses hay personas sin hogar que pernoctan en el
recinto del Mercado de Abastos, en la parte que linda con la calle Pintor Navarro Llorens
¿Qué actuaciones y soluciones se han realizado para solucionar la situación habitacional de
estas personas?

Desde el sistema de servicios sociales municipal, especialmente en el marco de la
actuación que se desarrolla desde el Centro de Atención a Personas sin Techo (CAST), se han
desarrollado diversas actuaciones, de larga trayectoria, orientadas a ejecutar una intervención
técnica con las personas que han residido, de manera esporádica o habitual (especialmente con
estas últimas) en las instalaciones del antiguo mercado de abastos de Valencia.
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Se ha desarrollado un proceso basado en el estudio constante de la situación, la
actualización de datos, un estrecho seguimiento y la búsqueda de alternativas habitacionales, que
han sido rechazadas, por las personas interesadas en la mayor parte de las ocasiones. Este grupo
de personas varía con frecuencia lo que, igualmente, supone un hándicap relevante para la
actuación profesional.

En fecha muy reciente se ha procedido a trasladar, por parte de la Policía Local de
Valencia, a un número relevante de personas habituales en estas instalaciones al CAST desde
dónde, de nuevo, se ha prestado atención y desarrollado todas las actuaciones técnicas habituales.

En el día de15/10/2024 se ha efectuado una nueva visita por parte del grupo X-4 de la PLV
(adscrito funcionalmente al CAST), sin que hubiera presencia de persona sin hogar alguna en la
zona, pero al haber detectado indicios de pernocta se va a proceder a continuar efectuando un
estrecho seguimiento de la situación.

14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000084-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel grup Municipal Socialista respecte als Fons "Next Generation".
Pregunta presentada por el grupo Municipal Socialista respecto a los Fondos "Next
Generation".
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO   A LA
JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

Este verano el Ayuntamiento anunció su renuncia a los fondos Next Generation para la
regeneración urbana de barrios como Virgen de los Desamparados alegando falta de plazo para
su ejecución. 

Al igual que sí que ha hecho en otros proyectos urbanísticos con fondos europeos,
¿Solicitó el Ayuntamiento una prorroga antes de renunciar a los fondos?

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES
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El Ayuntamiento de Valencia realizará las actuaciones de reurbanización previstas en las
memorias de los programas de rehabilitación residencia y vivienda social del Plan de
Recuperación, Transformación y Resilencia en los grupos de viviendas Virgen de los
Desamparados (Tres Forques) y Campanar (Tendetes).

15 RESULTAT / : NO CONTESTADA / RESULTADO NO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000084-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta presentada pel Grup Municipal Socialista respecte al PREP en La Roqueta.
Pregunta presentada por el Grupo Municipal Socialista respecto al PREP en La Roqueta.
DIRIGIDA A:
C2313-EMPLEO Y FORMACIÓN-PARQUES Y JARDINES

MARIA PEREZ HERRERO - REGIDOR/A - PLE MUNICIPAL

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL PENÉLOPE TERUEL RECIO CON A LA
JUNTA MUNICIPAL DE ABASTOS, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA

 

El barrio de La Roqueta sigue en parálisis municipal. 

En cuanto a parques y jardines ¿Cuándo está previsto que se ejecute las actuaciones
previstas en el PREP?

RESPUESTA:

JUAN BADENAS CARPIO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE PARCS I
JARDINS

Este Servicio de Parques y Jardines no tiene conocimiento de las actuaciones previstas en
el Plan de Recuperación del Espacio Público (PREP).

LA RESPOSTA QUEDA REFLECTIDA EN PIAE POSTERIORMENT AL CONSELL

Pregunta Pep Martí i Maicas, vocal del grup Compromís: "En què situació es troba el
projecte de reforma de la Plaça Mencía de Mendoza, del barri de Soternes, aprovat pel nostre
govern, un projecte fet i aprovat.

Prec i Pregunta Andreu Soler i Salvador, portaveu del grup Compromís:" Hem detectat una
falta de personal que repercuteix en el funcionament de la Junta Municipal d'Abastos, ja que els
vídeos del Consell de Districte s'haurien de pujar poc després de celebrada la reunió, perquè els
veïns que ho desitgen els puguen visualitzar, però pensem que eixa hauria de ser una funció del
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servei d'informàtica municipal, i no de la Secretaria de la Junta, que ja està sobrecarregada amb
tasques que no li corresponen, com la tasca d'animació cultural, que anteriorment realitzava
Estanis, i ara no tenim cap funcionari assignat. 

 Per tant la Secretària hauria de centrar-se en la redacció de les actes, i  no quedar-se a les
vesprades per a fer-les, i centrar-se en la legalitat de la Junta

Necessitem urgentment un funcionari que es dedique a fer les funcions d'animació cultural
d'aquesta Junta Municipal, perquè es provoca que es realitzen menys activitats culturals.
No tenim un tècnic d'animació pel que no es fan quasi activitats culturals i el que volem és que es
facen més activitats culturals.

Prec de Javier García Rodríguez, vocal grup Socialista: " Solicitamos un listado de
inmuebles municipales en el barrio de la Petxina"

Colectiu veïnal Botànic : "Davant els problemes d'aparcament en les zones de residents del
Botànic, en horaris en sols poden fer us els residents, solicitem un informe de freqüencia de pas
del vehicle de control per la zona, en horaris desprès de les 10h als caps de setmana. A mes, en
quin document oficial indica que no es necesari el portar el distintiu en el vehicle, ja que les
plaques colocades al carrer si ho indica.En eixe cas, reclamem l'obligatoriedad de portar-los en
lloc visible".

Associació Veïnal Nou Moles:

Solar Hermanos Rivas:" Se solicita  que adecenten el solar para uso de  aparcamiento, ya
que actualmente es un barrizal, y está en muy mal estado, lleno de baches y agujeros.Sería
necesario, de momento, que  lo aplanasen y cubrieran de alquitran, no como se hizo con tierra
morterenca que ha creado un mayor problema a la vencidad,  puesto  que sería un gran beneficio
para todo el barrio, y en el futuro cercano que se construyera, bajo ese solar, un aparcamiento
subterráneo con dos sótanos y cuando corresponda se haga el jardín pero, provisionalmente, que
se adecente para uso de aparcamiento". 

C/ Brasil 48: Se solicita que se destine el Solar de C/ Brasil 48 para construir un centro de
día, es necesario el acuerdo de varias Delegaciones Municipales, unos para que ceden el espacio,
que tiene adscrito pero en el que se sabe que no van a hacer lo previsto, y otros para que lo
soliciten e inicien los trámites necesarios para construir un centro de día, por lo que se solcita que
se reunan las Delegaciones competentes para dar solución al barrio construyendo el Centrro de
día, tan necesario para la vecindad.   

Por el Presidente se propone com fecha para el próximo Consejo el 2 de diciembre a las 19,
30 h 

El Presidente pregunta a los grupos municipales si existe algún inconveniente en esa fecha,
ningún grupo manifiesta objección a la fecha, por lo que queda fijada.
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I no havent-hi més assumptes que tractar, s'alça la sessió sent les  20,20h , estenent-se la
present Acta, que signa junt mi la Presidència, de tot això com a secretaria  done fe..

Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión siendo las 20,20 h,
extendiéndose la presente Acta, que firma junto a mí la Presidencia, de todo lo cual como
secretaria doy fe

EL PRESIDENT                                                              LA SECRETARIA


